[2022 RELEASE UNDER THE PRESIDENT JOHN F. KENNEDY ASSASSINATION RECORDS ACT OF 1992

TOP SECRET SEMSITIVE

13 January 1977
~
MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting Minutes of 13 January 1977

The Director was briefing the new Republican Senators on the Hill
and the DDCI was in Colorado. Wells chaired the meeting.



13-00000

N : A
Miller and Berend noted that Jack Anderson intends to do a story

alleging that CIA has thrown a number of roadblocks in the way of the

formation of the House Committee on Assassinations. A brief discussion
followed and the question of how to handle this vis-a-vis the press and
Sprague will be reviewed with the Director upon his return.
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19 January 1977
-

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting Minutes of 19 January 1977

Waller called attention to the article in today's Washington Post

by Jack Anderson, "Mystery Witness in JFK Inquiry" (attached), and
observed that anyone who has read the Warren Commission Report would
brand the article as rubbish.
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WASHINGTON POST

‘Mystery Wit

. antl-Castro forces might have re-
[ crulted Oswald, a known, pro-Castro
activist to kill Kennedy.

A mystery witness has sworn to con-

- gressional Investigators that a Central

Intelligence Agency agent\introduced
him to Lee Harvey Oswald in Dallas
three months befors Oswald gunned.
down President John F. Kennedy.

The witness, whom we have agreed
10 {dentify only as Mr. X because of at-
tempts of his life, Is the founder of a
Cuban terrorist C&oup that worked
closaly with the ’ : :

The group held secret meetings at
3126 Hollandale In Dallas befors the as:

sassination. Not long after Kennedy.

was shot, 2 Dallas deputy sherif{ was
told by an informant that Oswald had
been amociating with some Cubans at
#3128 Harlendale.” ,

Mr. X's dramalie testimony casts

new light on the story Sylvia Odlo,-

daughtor of a wealthy opponent of Cu-
ban Premier Fidel Castro, told to the
FBL Two months befors the Kennedy
. she related, she was visited In
her Dallas apartm
who Kdentified themselves as fri
of her {ather. +

One was Introduced to her as “Leon
Oswald.” When she saw the picture in

" the newspapers of the man who had’

shot Kennedy, she fainted from shock.

It was the zame Oswald, she was cer-

tain, who had visited her apartinent..
Congressional Investigators have

'norw learned that the late J. Edgar
*Hoover dellberatlely misled ‘the War-

ren Commiselon about Odlo’s mystecl
ous visitors. She was such a psrsuasive
witness that the commission stafl was
Eepaﬂng to Investigate her story
oroughly, -
Staff members even

ent by three men -

speculated, ac-
cor_d_lng to one Internal memo, that the

% Jack Anderson and Les Whitten

ness in JFK Inquiry

" *“The motive on this,” states the me-

; mo, “would of course be the expecta-
: tion that after the President was

killed, Oswald would be caught or at

. least his Identity ascertalned; the law
enforcement authorities and the pub-.

lic would then blame the assassination
on the Castro government; and the call
for a forceful overthrow would be lrre-
sistible.” ) -
But Hoover abruptly blocked this
line of inquiry by notifying the War-
‘ren Commlission on Sept. 21, 1064, that
the FBI had located and identified
Odio's caliers. He named them as
Loran ‘Hall, Lawronce Howard and

" Willllam Seymour, all anti-Castroltes,

Hoover even suggested that Odjo could
have confused the names “Loran Hall”
and "Leon Oswald.” .

Now the congressional Investigators
have uncovered evidence that all three
denled visiting the Odlo apartment
and that the

to the Warren Commission.
The Investigators have also obtalned

" the tape of a fascinating conversation,
: godlcﬁng two weeks In advance that

edy would be shot “from an off-

Jce bullding with a high-powered ri-

fle.” Tha prediction was made by the
late Joseph' Miltenc, a right-wing rab-

ble rouser, who also od to have -

close connections w anti-Castro
leaders. : : )
The conversation was taped on Nov.
9, 1963, in Miamd by an informant
named Willle Somersett, whe turned
the tape over to the FBI the next day.
Milteer is heard on the tape describing

i

hi4

had obtained their -
" denlals before Hoover wrote his letter

how Kennédy would die. Then the rab-
ble rouser added knowingly that Ken-
nedy “knows he Is s marked man.”
Mliteer later sdmitted to the FBI
that he had been In Dallas in June,

- 1963, but denled having any knowl

edge of the Kennedy assasssination.
However, the Informant told the FBI
that he asked Miiteer after the shoot-
ing whether he had known sbout it In-
advance or had merely been guessing.
‘ju;m't~do any guessing,” replied Mil-

But the most explosive development
}s Mr. X's statement that he met Os-
wald in the company of a CIA agent.
Congressional Investigators questioned
the mystery witness closely on three
separate occasions. They {inally eon-
cluded that “his credibility Is strength-
ened by the details he provides consist-
ent with what he told us before. Signif-
lcantly, ha remains very strong on the
Oswald sighting.” '

The encounter oceurred in a down-
town Dallas bullding, where Mr. X had

nedy‘aull'er.
- *When he saw It wag Oswald that '
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\ 9 February 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting Minutes of 9 February 1977
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Cary also noted that the Agency has provided the House Select
Committee on Assassinations a report on our holdings on the subject.
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TOPR, SECRET SENSITIVE

11 February 1977
“
MEMORANDUM FOR THE RECORD

\
Morning Meeting Minutes of 11 February 1977

ADCI chaired the meeting.
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Cary also noted the current problems of the House Select
Commi ttee on Assassinations as mentioned in today's Washington
Post, "Rep. Gonzalez Trying to Fire Sprague" (attached).
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» By George Lardner Jr.
"Washington Post Staff Writer

House Assassinations Commitlee
Chairman, Henry B. Gonzales, (D-Tex.)
yesterday abruptly ordered the dlsmis-
sal of chicf counsel Richard A. Spra-
gue, hul Sprague refused to leave and
remained holed up in his offices oll
Capitol Hill.

In a flurry of lellers to Speaker
Thomas P. (Tip) O'Neill Jr. (D-Mass.)
and olher key members of Congress,
Gonzalez angrily accused Sprague of,
"divisive .and deccitful conduct” and
said the spullering investigation could
nol possibly suacecd unlcss he were
fired. , PR

The, Iatest brouhaha ln the Il[e ol‘
the beleaguered commitice was trig-
gered earlier this weck when Gonzilez

made an clforl lo economize by calling’

for at least a temporary ccutback In
s 73-membei staflll The new- chaln.
wman apparently was rebuffed, first at
a mecting with Sprague in Gonzale>’
office 'I'u::sda:y morning and then by
other members of the commillee al
a secrct “Informal” meeling laler in
the day.

A Keystone Kops flavor was added
lo the dispute when Gonzalez ordered
Capitnl policr to make surc Spra-
Bue left his offices in the old FBI Iden-
tification Building by.5 p.m., and then
had those orders countermanded. ap-
parenlly by Dcl. Waller E. Fauntroy
(D-b.C.). v raere ot

Abouy I3 mlnuies .ale
af lor .'| v.-sh ~f piro-‘c”cal’s o meadi
Byge ¢ 21 abaut the count'y Io.

'h~ ‘0n holiday recass, Faunteor
h:mdcd Sorague a 1242 o sunpg:t

‘earing dh~ names o a*' mombers o'
e ‘2mae-bor chmml’ e ciean: ivs
Coei ™~ G«-pa'a,

T.r v .o* pronouncaed Corzgle: re-
te s =ientlid” said only the commits
1z2 ha uch authority. and div ccterl
Spoagas “oo disregard M. Gonzales’
orde- arminating your employment
a~l h's instructions that you vacate
the rl.lcw 0. the.se'ect commitlee by
3 mm, o this date. The enlire commit--
tes, aoa t'om tha chiirman, 50 <di.
reeis \ ou.”

By lhen, Gonzalez was alrcady in-

th. air, flying home:to San Antonio.

Aporised of the commiltee members'.
action when he arrived. Gonzalez
l?l(l United Press  International:’
"“They're  nol ' the ~ chairman. Ile,

ev u)cnll\' .

WASHINGTON POST

11 Feb 77

R ----...,p,.p,,. .

Rep (fqnzalez T rymg to

e e

F e Spmgue

[Sprague] ean work for free. He is not
going to work under lhe payroll. 1
cemﬂed to the clerk .lo remove his
name."
The can[.onlahcm Yeft the liovse h\
quiry into the murders of President
Kennedy and Martin Luther King Jfr,
on shakier greund than ever. A'armed
by Sprague’s ambiliovs $6.5 million
hudget and questionable Investipative
techniques he had proposed. the
House delayed re-establishing  lhe
committec until last week and then
did so only on a temporary basls, giv-
ing the pancl until March 31 to seltle
down and come back for a per mnnenl
charler 4

In a leller to other commiltee
mzmbers, Gonzalez, _accused Sprag.uc_

pin e[l'ect of a rule- ouutn npproach o
)Jm"lnvbsﬂgallon and 'p otcsled um,
ripder | the " present .. c\\mstancé!*,s
Yllvere is" no :way that thf¥ commitlee
wean furiction clfedtively .or carry out

LERIEE .lu

hls rcsponslbllmcs to the House." RO
i "I -am _¢onfident that we cah. carq’.
For on ‘n-.successful investigation without™
fl\!r. ‘Sprague,” Gonzalez dcclared, I,
am-gonfidenl that we cannot’ do’ so.l
:vmh !.m. . . -.:-
% This‘commillec has been fed lnto a}
*serles of errors by‘Ils counsel; its work,
.hn1 Been withoutl organization: nnd
{&lréctlou its official reporls and docus-
'mcnls hive been of wholly: unaécept-
‘able :quality,” the chairman’s Jelter con-

tinucﬂ "These are mallers that must

_be remedicd if this lnvesugalion is to

progress.” ...

Sprague had no comment except lo

. slate. lhrough a spokesmnn shortly al-
;ler 5 p.m., that he was.staying on ke

Job because"'only the commiuee has

;lhe power"” Lo fire hims

-* According to several soufces, Gom
mlez had proposed at a-secret comlt~

:tee meeting Monday ihat some, ‘statt-, )
.ers be. dismlssed temporarily because
‘the commitiee's present funding . Is’
Iouly $84,000 a month and is payroll:
.amounts to $123.000 a month. A decl-
"son was poslponed to Tuesday so that
'Sprague could be heard.. He opposed,
thc move, pointing out tital many slafr-
‘ers had already taken a volunlary 35
pe:‘ cent pay cut. ® - A
No.vole.was taken Dut It m\s clen(
'llml Sprague had a mg jorlly ol lllcl
_commitlee on his side, b
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TOP SECRET SENSITIVE

\ ) 3 March 1977

\
MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting Minutes of 3 March 1977

Mr. Knoche was out of the city; Blake chaired the meeting.
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A1iuding to the article in today's Washington Post (attached)
on the future of the House Assassinations Committee, Blake asked
about the status of the Committee and Miller opined that unless the
Speaker is able to cement something together soon, the Committee may
die.
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onzalez Submits
esignation ['rom

JFK-King Papel

By George Lardner Jr. .
Washington Post Stafl Writer -

In an indignanl Jetter lo lhe
Speaker of Lhe House, Rep. lenry
B, Gonzalez (D-Tex.) submilled his
resignalion as chairman of the
‘House Assassinations gommiltee.
yesterday afler an admilledly fulile
effort to lake charge of Lhe inquiry.
- lle accused Ilouse leaders of failing
to back him up in his struggle with the
commitllce's chief counscl, Richard A.
Sprague, and said Lhat he -saw no.
-alternative to quilting "under the cir-
cunistances that now exjsl.”

Accusing Sprague once again ol mis-
management, insubordination and dis-
Joyally, Gonzalez denouniced him as
“an unscrupulous individual, an un-

g conscionable scoundrel.” Sprague, who
has thus far had the backing of the
rest of the 12.member commitlee, had
no comment. _

Apparently caught by surprise,
Ilouse Majority Leader Jim Wright
(D-Tex.) said he doubled Lhe investiga.

li(;ll wouldbsurvive (alldal:' unllcss G(lui\- REP, HENRY B. GONZALEZ
ﬁ:i:ﬁl can be persuaded to change his - .« . harsh words for Sprague

The volalile Gonzalez phrased his
resignation Jeller in terms Lhat oslens.
ibly made his departure immediatle
and final bul, under a precedenl es-
tabtished jusl Lwo years ago, il is up
igylhe House lo accepl or reject il
‘Speaker Thomas P. (Tip) O'Neill
Jr. (D-Mass.) said he would not
schedule lhe issue for floor aclion
until he first had a chance lo ‘speak
to Gonzalez and lry to dissuade him.
Gonzalez has been bedridden with fiw
in his San Anldnio home for the past
12 days. - L .
O'Ncill refused to speculale on what
the House might do il Gonzalez re.
maing adamant, but 'not a few mem.
bers seemed agreed that it could well
kill the cnlire Investigation into the
murders of President Kennedy and
the Rev. Marlin Lulher King Jr.
Alrcady reeling from Llhe Impacl of
catlier dispules over the Inquiry's
proposed cust and methods, culminat. -
ing in Gonzalez' atlenmwpls to fire
Sprague, the J2-member Assassina-
tions Commillee will go oul of busi-
ness March 31 unless il can gel a
new charler, and budget, from Lhe
House. ,
“In view of Lhe low repule we have
In the minds of other membets of the

Ilouse because of the unscemliness of
the whole sauabble. that might he

Rad
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cfforl to lake charge of the inquiry.

* He accused [louse leaders of failing
{o back him up in his struggle with the
commillee’s chiel counsel, Richard A,
Sprague, and said that he saw no *
alternaliye to quilling “under the cir-
cumstances that now exisl.”

Accusing Sprague once again of mis-
management, insubordinalion and dis-
loyally, Gonzalez denounced him as
“an unscrupulous individual, an un-
conscionable scoundrel.” Sprague, who
has thus far had the backing of the
rest of the 12-member commillee, had-

' no comment.

Apparently caught by ‘surprise,
Ilouse Majorily Leader Jim Wright
(D-1'ex.) said hg doubted the investiga- - . X el
lu:n wouldbsurv ve :\ll.d:glll unlless_ C-(;‘l;l- . REP, HENRY B. GONZALEZ
::hc‘zd can be persuaded fo change his - . . . harsh words for Sptague

The volatile’ Gonzalez phrased his
resignation lelter in terms that ostens-
ibly made his,departure immediate
and final but, under a precedent ¢s-
tablished jusl two years ago, it is up
taﬁum House lo accepl or reject it.

Speaker Thomas P.. (Tip) O’Neill
Jr. (D-Mass.) said . he would nol
schedule the iIssue for [loor aclion
until he first had a chance lo ‘speak
to Gonzalez and try lo dissuade him.
Gonzalez has been bedridden with flu
in his San Antdnio home for the past
12 days. -

O’Neill refused Lo speculale on what
the llouse might do Il Gonzalez re-
~mainsg adamant, but not a few mem-
hers seemed agreed thal it could well
kill .the entire investigation into the
murders of President Kennedy and
the Rev. Martin Luther King Jr.

Alrcady reeling from the lmpact of
carlier disputes over the inquiry's
proposed cust and methods, culminat. -
ing in Gonzalez' allempts Lo fire

. Sprague, -the 12-member Assassina-

... tions Committee will go oul ol busi.
ness March 31 unless it can pel a
new charler, and budget, from the
House, :

“In view of the Jow repule we have
in the minds of other members of the
House because of the unseemlinecss of
the whole squabble, that might be
hard to get,” said Rep. John B. An-
derson (It-I1L), one of the commillec's

,four GOP members. “The life of the
commillee slill hangs by a slim-
thread.” .

The Speaker had already suggested,
in a television appearance Jast week,
that the commiltee would go out of -

-business at the end ol the month -
“unless they come up wilth some-
thing sensalional,” and he reilerated
that judgment yesterday. lHe said
some commiilee members had “told
me they have some breaklhrough.on
lhe King business,” but O'Neill said
he was not aware of whal thal might
be. ' o )
Del. Walter E. Faunlroy (D-D.C.),
who has been heading a subcommitlee
that would logk intlq the King assas-
sination, hinted of a possible public
hearing Lo “focus on the resulls of
the investigation so.far.” But he de-
"clined to predict any hombshells, and
other members said there was non
to be produced. .

See INQUIRY, A10, Col.'t
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Rep Gonzal% Re&gnnw R

! - INQUIRY, From Al
"‘The commillee Tecls there's a good -

. chance to crack the King case, but

thal's 3 Jong run,” said Rep. Richard-
sop Preyer (D-N.C), lhe ranking

-Démocrat undcr Gonzalez. “But |

doh'l. know of. any bombshells wc're
aboul. to drop.”" - e

:lhe commillee was already prc-
pared to postpone Llhe Invesligation
into President Kennedy's assassina-
tion, in anlicipalion of a much slim-

mer budgel than the $6.5 mlII{on a

year Sprague had proposed, ™ -
Avpointed chalrman . jml Tast

month, Gonzalez said he was quilling,

.23 bolh chairman -and as a member of .

the commillee. He described the fn- ©
quiry as mired down in "an adminis.
trative . nightimare,” and said he de-
cided to fire Sprague only afler find.
ing "unjustifiable salaries. unjustified
cmployees, and reckless, incxpllcable :
financial obligations."\

It -soemed plain. {hat" Gomalez
would lusist on Sprague's ousler if he ’

[

were to-be expected lo*clmnge hisev -

mind. Alluding to an elfort by:a com-
miltee majorily to- securo paychecks °
for Sprague and the rest of the com-
millee's 73-member slall in Gonzalez’

* absence, the chairman prolested that

some ol his colleagues “appear lo be |
interested in usurping eVen my mims
terial powers.”

“It seems clcar now llml. lhe Ilouse’

_Assassmauon Panel Chair

'leadelslnp is unwilling to offer me

support,” Gonzalez _wrole O’Neill)

“Yet,”] cannot bring myself to sign

pay vouchers for an unscrupulous in:
dividual, an unconscionable scoundrel,
and no powcr on earth can compel me
o do.so.” )

Gonzalez aides.said heé Iell llouse ’

) leaders had expecled him to bend loo

much in keeping Sprague‘on the com-
mitlee stall. Majorily Leader Wright
acknowlcdged lo reporters later in Lhe
day that he may have- miscalculaled
on Lhat score, thinking that Gonzalez
coutd be persunded. o accept thc prm-
eculor “in a reduced role.” - 2P

Asked last month by Speakcr O'Neill 1

lo mediate the-dispute, Wright told re-

porters he had gollen the approval of ,
cight of.lhe commiltec’s 12 members

“loa compromise he had proposed lhis
. Weck

.Weight relused lo drscuss' the: de-
lails, but it was learned laler thal it
was a seven-point suggestion involving
Sprague's’ refention as.chief Investh |
gatoi and the hiring of “a new person
acceplable lo all the members” Lo re-
place Sprague as slaff administrator. .
ANl “final decisions on hiving and fir- -
ing would repose wlll‘ the commillce

"membership .

.O’Neill smd llouse lenderq would
meet today wilth other members of the
commillec to discuss the dispule.

e
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16 March 1977
~

MEMORANDUM FOR THE -RECORD

Morning Meeting Minutes of 16 March 1977
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TN
Cary noted that he had responded to Richard Sprague, Counsel
to the House Select Committee on Assassinations, for information
concerning Santos Trafficante (OLC 77-0977), and went on to advise
that if Committee Chairman Stokes requests same, we will be obli-

gated to comply.



13-00000 -

TOP SECRET SENSITIVE

17 March 1977
~

MEMORANDUM FOR THE RECORD
Morning Meeting Minutes of 17 March 1977

The DCI was at his OEOB office, Admiral Murphy was conducting
a staff meeting. Mr. Knoche chaired the meeting.
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Cary described Richardson Pryor's {(of the Kennedy Assassina-
tion Subcommittee) acceptance of our position regarding passing
information he requested. He agreed with our views and said that
the request may have been premature.

~
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TOP SECRET SEMSITIVE

18 March 1977
AN

MEMORANDUM FOR THE RECORD
Morning Meeting Minutes of 18 March 1977

The DCI was at his OEOB office. Admiral Murphy was conducting
a staff meeting. Mr. Knoche chaired the meeting.
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Cary said that the SSCI staff had declined a request from the
House Assassinations Committee for access to its files and that the
SSCI itself subsequently upheld the staff's position.
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TOP grenmy ChISTNE
29 March 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 29 March 1977

Admiral Turner was on the Hill. Mr. Knoche chaired the meeting.
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Lapham rcported on a letter from the Department of Justice written
in response to a move we made six months ago to defer to the I'BI to respond
to a request from the Dade County Florida sheriff for information related to
the Roselli murder. We understood that a Justice ruling prevented our
sharing information with Dade County. Without reference to its previous
ruling Justice now says it is up to CIA whether or not to share the informa-
tion, Lapham said he would have to study the documents involved before
recommending outr next move. Miller noted that we had worked closely with
the SSCI in developing our original response.
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TOP SECRET SENSITIVE

N

MEMORANDUM FOR THE RECORD
Morning Meeting Minutes of 30 March 1977

Admiral Turner chaired the meeting.
for budget hearings.

30 March 1977

Mr. Knoche was preparing
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Wells referred to a Spot Report dealing with the suicide of a Palm
Beach citizen who was involved with Lee Harvey Oswald. We have a file on
him and Wells believed that it was passed to the Warren Commission. He
said he cited the case so that Admiral Turner would not be surprised if
it were mentioned to him. Hetu said he had a call from a TV newsman in

Dallas last week seeking information on this case (see attached clipping).
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 Figure in
Found Dead

From News Services -, '

‘PALM BEACH, Fla. — A Russian-
born petroleum geologist and lan-
guage prolessor, described as "inti-
mately involved' with Lee Harvey
"QOswald and a *‘crucial witness” in
‘the congressional investigation of the
Kennedy assassination, was found
“dead yesterda
cide. o e
ard Wille identilied the victim as
George - de. Mohrenschildt, 65, a
professor of French at Dallas’ Bishop'
Co"cge_ ‘ ,‘,,: e e .

Wille said de Mohrenschildt, a
guest at the historic oceanf{ront man-
sion in suburban Manalapan, Fla., of
Mrs. Charles Tilton I1I, apparently:

placed the muzzle of a 20 gauge shot-}.

gun to his mouth and pulled the trig
ger. .2, L. LELH
- The sherilf said de Mohrenschildt’
had vanished from Dallas shortly’
after: a Dulch newspaper: report
about three weeks ago claimed - he.
had prior knowledge of the.assassina-
tion. : : B

De Mohnrenschildt w:;s -'l.l'af.:ed by

a House Assassinations- Commiltee
investigator to the Florida address,
the sheriff said, and he returned to
the Tilton home about 2:45 p.m. yes-
terday to learn that the investigator,
believed to be  Gaeton J..Fonzi, had
been trying to reach him.i:.2  j. e L

THE -DRAMATIC:;*development-
yesterday,: together with sudden‘sup::-
porvora~ednliniued investigation b
Or.. Martin .. Luther _King-s-gr.,.?m:;'.

y in an apparent sui- |}

Palm Beach Counly: Sherifl Rich- |’

J¥

7

rewmrry

serve: to-win- the . committee. a_
lease on life’ Uhdefﬁiéﬁntln?xo:;i?:g'
lack, the assassinations panel wili BO
out of business-at midnight tonight
uplpss;th_e_f}jll. House votes an exten-
sion, , PR N-“:g-ft ReR 7 vy kAT 5.'!(;’:‘-"-? U‘L
Informed:‘late . -last - night* of -the

st-
death; Rep! Richardsén: Preyer. D-
N.C...-,;a_ k_e!.'m'grhber':df_;'i!ﬁa-'cﬁm'r;:it'-
tee, said,..{ He wasa'cticial witness|
lorus, based on"{he new Information
he ‘had."He ‘was"intinately. involved|
with Oswald.” ™ i 1viiis ;

Wheén:the Warren Commission is-
sudd’ its “report in' 1964, concluding
that President Kennedy was. killed by
Os’vald acling alone, it ‘said it had
conducted an_extensive_investigation
into de.Mohrehschildt and. his wife,
Jeanne, because they had-known the
OsWalds' through mutual" Russian-
spéaking ‘friends”in the-Dallas-Fort:
Warth .area. ,The: com mission  con-

WASHINGTON STAR (GREEN LINE)

30 MARCH 1977

g e o
AT I

K Probe’

. . o .
N P Y
.

’ ..

uic

a’s

‘George de Mohrensch
“ bt RIETE i e A R s
“¢luded that ‘there: was no evidence
. linking them to the tragic.event in
viDallas, o imidipdegnge (L W SR
“3: ¥ In"his account quoting de. Mohren:'

".schildt as saying-he had prior knowl-| -

«edge ‘of .the Kennedy assassination,
?.Dutch Journalist William, Oltmans re-,
? ported, "’He :(des Mohrenschildt)
‘-asked .
‘.media.‘would react'if I 'came out and
;..;a;ld li.' leel ‘responsible for’ Oswald’s
I L A R N A PR e
A A 2

¥

<

Zmans’" olfice -in-*Holland. Then " he
. disappeared again and was traced by
= government investigators from Brus..
'sels to Florida. -, v gifiuin’y: o iefiornss
. Sherill’ Wille said only a maid and
-the Tilton family:chauffeur were at
‘home- 4t the jtime; and- the shooting
: went uidiscovered tntil the body was:
-found by de. Mohrenschildt’s daugh-"
ter in a- second floor-drawing room."
: Both had been guests at’the :Ti
+home for about a week. 5% %

3[3@? o

i wam T e T
wn with his'wilé in an earlier
3.4k Sepw 3 ?

me:‘How:, do “you- think - the-|

"YAFTER VANISHING from Dallas,”
Dé. Mohrenschildt showed up in Olt- |.
: -Monday night that he had been inler:

{ 1olf by sheriff’s deputies last night..azy 3|

TP st R S P
-*""The; ‘sherift said- the ‘callto *the’
“home-'was™ believed to. have - been

placed [rom Miami by House investi--
Tgator Fonzi. - . i Vbl e
About an hour later, Wille said, dew
‘Mohrenschildt. apparently shot him-|
sell,."We're 99 percent certain he’
killed himself,” the sherifl saidi;2s .y
..*.Wille and_Palm Beach State-Atty:
‘David' ' Bludworth “‘questionéd * wit.]
‘nesses ““about .- the- shooting: until’
-shortly before midnight.. §ei% 5% -1
{1 Among_the  witnesses fuizzed ‘was
‘free lance writer Ed: Epstein,*who-
had told the West Palm.Beach. Post:

‘viewing de Molirenschildt. in. connec-
ition witha book he was doing about
: Lee Harvey Oswald, Jyyarwrsier s i
LeEaaT el N RoXLIHY
ioning last night,:

RS R wid

-+ AFTER HIS quest
Epstein said, "I don’t. mean. to be |
“evasive but the police told me not to:
talk about de Mohrenschildt’s denlh]
 toanybody.”’" s - g e R LR
“ 4 The Tilton" home.remained ‘sealed’




B~ a~-a-a-g

Accordng to the Warren Commis-
"sion report, de Mohrenschildt was
born in the Ukraine in 1911 and fled
Russia in 1921 following the .civil
" disorders that broke out ‘alter. the
. Bolshevik revolution.
~ He became an’American citizen in
NI949, having carlier received a
graduale degree from the Uiversity
-of Texas in petroleum geology and
pelroleum engineering.
. 1960,- the report states, he
xlrnveled for eight months lhrough
“Mexico and Panama over primilive
- jungle trails, and by happenstance he
and his. wlfe were in Guatemala City
“when the Bay of Pigs invasion was
. launched. He prepared a lengthy film
" clip and a complete written log on the,
“trip and a report was made..lo lhc
- U.5. governmenl the commissuon re-
.ported. - ° RN A
. De Mohrenschildt death was thn-d
“inyolving witnesses.pr potential wit-
ness- before congressional. panels|
-investigating assassinations.
Underworld figure Sam. Giancana
‘was murdered belore, and John.Ros-
-selli was killed.alter, testimony be-
fore the Senate. Intelligence Commit-
:tee investigating allegations that the
assassinalion .ol Kennedy was in re-
taliation for - CIA efforts .to
assassinate Cuban Premler Fldel
Castro. . ;. .

o i, \:, EOARY R
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TOR SECRET SEMSITIVE

6 April 1977
N

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting Minutes of 6 April 1977

Admiral Turner chaired the meeting.
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Waller called attention to Jack Anderson's column in today's
Washington Post, "Questions Remain in King Probe,"” and went on to

note that the House Committee on Assassinations has, as a matter of
practice, elected to leak information that we are apt to be called
upon to clarify. Later in the meeting, Miller noted that Chairman
Stokes has indicated that he is prepared to receive a briefing from
us on procedures for the handling of sensitive material, security
clearances, etc., similar to those worked out with the SSCI.
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Jack Anderson and Les Whitten

Questions Remain in King Probe

Nine years ago, lhe Rev. Martin
Luther King Jr., spiritual leader of the
civil rights, movement was gunned
down in Memphis. An escaped convict,
James Earl Ray, was nalled -for the
mt}x{rder i fcl isted

et pagging suspiclons pe e
that he mgfy have been hlreJJ ts

Justice Department task force to
review the case. It has now concluded

that Ray “was tl;e assassin and that he'

acted alone.”

House investigators, howcver, have
challenged the Justice Departments
findings. In a confidential, "16-page
analysis, they have pointed out signl(i-
cant inconsistencies and omissions in
the task forcereport. -

They note that the task force had a
"multltude of leads” to rursue yet In-
terviewed only 30 “Thirty In-
terviews could bardly scralch the sur-
face,” declares the analysis. “A detec-

tive Investigating a common strect .

crime may very likely conduct more
interviews.”
The House investigators don't pre-

" tend that they have solved the case.

. Bul they have set forth their cluesin a
fascinating secret report, stamped
“Sensitive.” Here are the highlights in
chronologlcal order:

-« While Ray was serving time In the
Missouri state penitentiary, he told cel-
Imates that he would kill King “if the
price was right.” Ray also was quoted.

- as saying he intended to seek out a

“businessmen’s associatlon” which al- -

legedly had offered $100, 000 for Klng S
murder.

e On April 23, 1967, Ray escapcd
from the prison by hlding In a large
bread box, which was loaded on a bak-

CASEY |

by oth-.
ers. The public doubt finally forced a -

ery truck. The congressional Investiga-
tors are trying to Iind out "whether
anyone alded Ray iIn his escape and:
whether this assistance was con-
nected” to the King assassination.

: ¢ The escapee.had immediate nccess
to false identities. He posed alternatel ({
as Eric Galt, Ramon George Sneyd,
Paul Bridgman and John Willard.
“These allases correspond (o the
names of real men, all of whom lived
cloge to one another In suburban To-
ronto,” report the Investigators. “In ad-
dition, three out of the four bear phys-

. lcal resemblances to Ray.” Gait “even

had scars In the same location as did
Ray, the forehead and right palm.”
The - House sleuths want to know

“whether Ray recelved any help in ob-

taining these allases.”

¢ For the next ear, Ray “traveled
across the United States, lived in more
than a dozen cltles and traveled in
four foreign countrles. . .A conserva-

tive estimate of his total expenses

would be at least $7,000. Nay himself
estimates that he spent at least $9,500.”
Those who did business with him re-
call that “he often paid for items with
new $20 bills.” The House Assassina-
tions Commlittee “Intends to investi-
gate the sources of Ray's funds In gen-
;:ral and of those $20 bills in particu-
ar.

¢ The committee has received unver-

"itied reports that Ray was.in touch
-.with the Beverly Hills office of Litton

Industries in California. While he was’

.-posing as Eric Galt, be also listed as his

previous employer a Pascagoula, Miss.,
shipbuilding company owned by Lit-
ton Industries. The investigators are
checking “whether there is any rela-

tionship between Ray and thton In-
dustries.”

¢ The late William Sartor, a journal
ist, alleged that organized crime [ig-
ures had accepted a $300,000 contract
on King's life from a right-wing racist
group. According Lo Sartor, Ray got In
touch with these men in New Orleans.
The committee Is seeking "“all evideh-
tlary material that might support ‘or
refute Mr. Sartor’s report.

* A witness has told Invesugators
that he overheard a telephone conver-
satlon on the afternoon of the King as-
sassination. “Frank Llberto, a person
with alleged organized crime connec-
tions, sald: ‘Shoot the bastard. Do it
this afternoon. Shoot him, even if you
have to do it on the balcony, just do
IL' ” )

¢ The committee has recelved “inde-

pendent corroboration” of a possible §

Liberto link. A witness told of a Bir-

mingham, Ala., gunshop owner who,

before the assassination, pointed - to a
rifle and said: “This is the gun that Js
going to kil Martin Luther King."”
Later the witness saw the gunshop
owner “in the company ol Ray and
Liberto.” The secret report describes
Liberto as “a target of the committee’s
Investigation.”

* Ray (led to Toronto altér the assas-
sination. He applied for Canadjan
birth certificates under the names of
Paul Bridgman and Ramon George
Sneyd. He finally obtained a birth cer-
tificate and passport in Sneyd’s name.
The House Investigators are .checking
“the procedures used by Ray in secur:
ing these documents.” They want to

- know whether he could have obtained
them “without the assistance of some

presently unldenlmcd person or per-
sons."

;'i

By Charles lerl'guc's '
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TOP SECRET SENSITIVE

\ . 8 April 1977

\
MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting Minutes of 8 April 1977

The Director was at his OEOB office. Mr. Knoche was at the
White House. Admiral Murphy was in his office. Mr. Blake chaired
the meeting.



1 3_00000 . e e e e e

Waller referred to today's Jack Anderson column (attached)

observing that the flow of material from the House Assassination

Comnittee appeared to be continuing. -He said there was nothing

’ new in the article; it was rehash. :
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J ack An derson énd Les Wluttcn

Washmgton Post 8 Apr 77 o

JFK Data Quashed, Memo Says

A conridenual House memo accuses
the FBI and CIA of "a serious suppres-
sion of evidence which was vital to this
country's investigation” of the 1963 as-
sassination of President Kennedy.

A House Assassinations subcommit-
tee “has uncovered a good deal of in-
formation which suggests that Lee
Harvey Oswald was assoclated with
one or both of these Qrganizations,”
the memo says.

It charges bluntly “that both the CIA
and FBI intentionally withheld rele-
vant Informatlon from the Warren
Commission and In at least one in-
stance, provided the commission with
information known to be false.”

The memo accuses the FBI of with-
holding 23 Oswald files from the com-
mission. The FBI “was in possession of
69 pre-assassination flles.on Lee Har-
vey Oswald,” states the memo. “How-

-ever, of these files, only 40 were
_ turned over to the commission.”

The information that allegedly was
withheld was contradictory. On one
hand, the CIA suppressed facts sugg-
esting that Cuba’s Fidel Castro may
have retaliated against President Ken-
nedy after learning about the CIA's

plot against his own lile. But on the

other hand, the CIA allegedly covered
up evidence linking Oswald to CIA-
sponsored, anti-Castro Cubans.

The House memo draws no conclu-
slon about the Kennedy killing. But it
lays out the evidence that the commit-
tee has gathered thus far. Here are the
bighlights:

* The CIA did not disclose to the
Warren Commission that it had been
trying to knock off Fidel Castro at the
time Kennedy was shot. Klillers from

the Havana underworld, controlled by
mobster Santos Trafficante, were used
in the plot against the Cuban premier.
The mobster who directed the.attempt
on Castro’s lile, John Roselll, hinted
privately that the same killers had

- been caught by Castro and had been

turned against Kennedy. Interestingly
enough, a Cuban exile, according to
the memo, quoted Trafficante as say-

_Ing "that Kennedy was going to be

hit.”

« Roselll had also suggested that the
mob had ordered Jack Ruby to kill Os-
wild to prevent any disclosure of the
Trafllcante connection. One of Ruby's
underworld associates,: the memo re-
ports, “indicates that in 1959 Jack
Ruby traveled to Cuba and visited
Santos Tralficante in jail.” The same
source also reported that “Ruby and
Roselll had meelings in Miami several
months prior to the assassination.”-

¢ A witness had told committee in-
vestigators that Ruby introduced .her
to Oswald at a Dallas nightclub two
weeks before the assassinatlon. She
“had been afraid to come forth with
her Information,” according to the
memo, because another woman dlsap-
peared after she mentioned seeing Os-
wald at Ruby’s nightclub. But the Jong-
silent witness “Is now willing to les-
tify.”

¢ The Warren Commission met be-
hind closed doors on Jan. 27, 1964, to
discuss “evidence” that Oswald had
been a $200-a-month FBI informant up
to the time of the assassination. The
evidence came from two “Indepen-
dent” and “rellable” sources. The com-
mission’s general counsel, J. Lee Ran-
kin,.took ‘this up with the late FBI di-

rector J. Edgar Hoover, who categorl-
cally denied any relationship between
Oswald and the FBI. Reporls the
memo: “The Warren Commission de-
cided that rather than embarrass J.
Edgar Iloover and the FBl they would
not pursue the evidence.” .
]

e A Dallas woman, named .Sylvia';
Odio, reported that she had been vis- !
ited by anti-Castro Cubans. They Intro-
duced her to an American, whom shse
later recognized as Oswald. The Cu-

bans told her that the American was.

trylng to persuade anti-Castro groups:
“to kil President Kennedy because of.
Kennedy's reaction to the Bay of Pigs;
invasion.” Not long alterward, Ken-
nedy was shot. But the FBI mis-’
represented the woman’s story to the
Warren Commission, the memo alle-
ges. This report “of what the bureau
knew to be patently false,” declares
t:m memo, “requires further Investiga-.
tion.” -

« The memo cites photographs and
storles linking Oswald to members of a
paramilitary, antl-Castro unit known
as the “No Name Key Group.” Soma of
the photos show “CIA agents assigned
to train the Cuban exiles and soldiers
of fortune.” Some members of the
group were traced to Dallas shortly be-
fore the Kennedy assassination. -~

"Footnote: FBI Director Clarence M.’
Kelley has told us that all 69 summa-
ries were provided to the commission,
Kelley also said the bureau furnished
the commissian with all pertinent In-
formation about poténtial informants,
including the Cuban Sylvia Odio. Theé
CIA had not commented hy the tlme
we went to print,
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TOP. BECRET SENSITIVE

22 April 1977
.

MEMORANDUM FOR, THE RECORD

Morning Meeting Minutes of 22 April 1977

The Director was in his office working on the Wilson case and
other topics. The DDCI was at Warrenton addressing a Finance Officers
course. Wells chaired the meeting. _

Wells noted the item contained in the National Enquirer (attached)
claiming Oswald was on our payroll. In response to his query as to
where to turn for a fast file check and rebuttal, Waller noted that
Scott Breckinridge, together with officers in thé DDO, constitute a
task force to deal with the Oswald question and OLC has the liaison
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responsibility with the House Assassination Committee. Hetu noted
that just prior to last evening's ABC News program, he was called
upon to put down this allegation.
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New ev1dence uncovered by The ENQUIRER reveals that Lee Harvey Oswald could nc
have killed President John F, Kennedy.
At the very moment JFK was shot, Oswald and a friend — George de Aohvenschildt — were standin
on a downtown Dallas street walching the molorcade pass, de D.[onrensr'hll('t told a hospitai roommate Ia:.

December.

De Mohrenschildt said Oswald ran from the scene and he never saw Oswald again. He also said tha
Oswald was once offered money by a CIA agent 1o kill Kennedy — but rejected the offer.
D= Mohrenschildt made these duscloswes fo roommate Clifford Wilson in Dallas — but helore the ITouse assassina

licns committee got a chance fo hear
them, de Mohrenschildt was lound shot !
tvu c.eath

Tae ENQUIRER has also vncovered
a*w-her s;arthng aspect of the Kennedy
2ssassination case.

- Top secrei government documents —
kept locked away until only days ago —
reyeal that Lee Hurvey Oswald worked

These c.ocuments. now in The EN-

QUIRER’s possession, prove Oswald was |i

on the CIA's payroll three years helore
IFK’s assassination — a fact that top
CiA officials have vigorously denied,
aven uader oalh.

De ’\Ioaron»chxldt’s death came on

farch 29 in Manalapan, Fla. A local

xroner s inquest ruled it a suicide. Last
vear de Mohrenschildt, a Dallas geolo-
uist, had {ried to kill hnmbelf four hmeq
.M had spent the lJast weecks of the
vear in Dallas’ Parkland IMospital.

Al the hospital, de Mohrenschildt be-
came f{riendly with Wilson, a man-,
uzl Jaborer . . . and over a period of
11 days in December de Btohrenschildt |
corfided to Wilson that Oswald could |
rol have zassassinated JFK.

“He said to me: ‘I know damn well
Oswald didn’t kill Kennedy — hecause.
Oswald and I were together at the,
Ume,"” Wiison told The ENQUIRER in:
a0 exclusive interview.

“De Mohrenschildt said that at the:
t:me Keanedy was killed, he and Os-i

wald were hoth in downto wn Dallas.!
'fl ey had come there to see Kennedy,'
just like the other people.

“He said that when the shots were
l- ed, Oswald ran and he never saw

nim again. De Mohrenschildt stayed
*r're and watched what was happen-
xlv’ ”

Xdded Wilson: “De Mohrenschildt told:
r2 Le and Oswald had been very good:
“"-rds for a long time. ' |

“ife also said O_smald_had once_b been.
iiered_money by a_CIA_agent to Kill;
:.ume(ly — but -that_he ‘had_tw turned xt‘
Jwn.'

Dilson_gave_the agent's name to The;

\QL'IPL‘.R bu_t_ﬂ:_js bmn',f \wthheld'

—

i Tile said he couldn't go anywhere or|

—t s e—g—— . -

because he. is still active in the CIA..
“De Mohrenschildt felt that the atfent’
| arranged Oswald’s murder because he;
feared Oswald might taltk about tihe:
i JFK murder contracl he'd heen offered,.
\Vllson told The ENQUIRER.
! Wilson, who shared a room with de;|g
;i Mohrenschildt at Parkland, said de;
! Mohrenschildt was a fughtened and
deeply troubled man — fearing that he,x
like Oswald, was going to be murdpred
‘“He was scate(l for his life. He said
! 50 a couple of times,”” said Wilson, mar-
iried and the father of two’ chlldlen
! “He told me: ‘Because I was a friend
tof Oswald, and I know what I just got
thcough telling you, I'm going to wind
up dying.'”
De I‘Iohrenschlldt said his fear had
been lrigyeved by the fact that the CIA

- e

Wilzon said.

“De M Ithensch_lgl_tr_sald 1e_was visiled
at_home — and told he was being

‘Walchied — by the agent_who'd ollered |
“Toney to Uswald, "‘rcc.alled the laborer. |
“Alter that, he was bothered by thef

CL\.

do anything without one ol them follow-
ing him.

“He said he couwldn’t even go home
from the hospital for two days without
them bugging him, calling him up and
threatening him.

“De Mohrenschildt said he and his
wife couldn’t take a walk without heing
followed.

“Ile o{ten told me: ‘They'll wind up

had_begun harassing him in mid-1975, |

gethnd me.’ Most of the time he men-|

tioned “that the agent would wind
;,c(lmﬂ him.”

e RMohrenschildt revealed that j
aftcx his last suicide atlempt. 1he_az
called him and said: “You almost «

the job for us, hut it Jooks like we

soma have to do it ourselves,” Wil
recalled. ‘

“He said that next time they wo
do it right — that he was going lo
killed, and that they would make

tlook like suicide.”

De Mohcenschildt's fears — arul |
depression — secemed lo grow as
days passed.

On one vceasion he broke down 2
cried for days, Wilson saizl.

Finally, de Mohre-lsclul('t confided
Wilson exactly why the CLY was out
get him,

“Ilc said to me: ‘Tl tell your
they're bug:',m,,' me . . . the Keane
assassinalion  investig zation has e
vpened again, and lhey‘re alraid 1
going to be called back up on il
thing — and this time ' talk.'”

Wilson said de Mohrenschildt was
leaser] one day before he himself W
home.

'l‘hree months later de Mohrenschi
was found dead in an upstairs bedro
at a close friend’s home in '\Ianalap.
Tla, -
“When 1 heard over the news that
was shot, it brought tears to my cye
said Wilson, 17.

“From what he fold me, I know da:
well it wasn’t suicide.”

The ENQUIRER taped Wilson’s st
and took the tapes to Charles R. 1

conlin:
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- These documents. reveal there is a

‘once trained anti-Castro Cubans.
I"elthr-r a contract agent, working for

j‘lhem full time, or he was on some kmd
*of assngnment for the CIA.” :

tgnt the one that cracks the egg,” Me-

waser  am ARG AN

lecting Psycholo ical Sttes» Eva.luator
Alter an extensive ~xamination of, the
tapes, McQuiston 1 .cted:

At no point during the interview dld
my electronic eqmpment indicate he.
was lying.

*“My conclusion is that he is being
truthiul.” : i

Dutch journalist Wlllem Oltmans, who
festified bhefnre the House assassina-
fions commitiee in TFebruary, March
and April, confirmed that the geologist
had been runnm«f scared in receat
months.

And the newsman, a friend of de:
Mohrenschjldt's since 1968, revealed to:
The ENQOYRER that de Mohrenschildti
admitted he had met Jack Ruby — a [act
de Mohrenschildt had denied during tes-
iggony before the Warren (,ommnsswn in

;)

CIA documents on both de Mohren-
schildt and Oswald were obtained
through the Freedom of Information Act
only last month from CIA headquarters
in Langley, Va., by Alan J. Weberman
and Robert Slbley — two top investiga-
tors who have devoled years to probmd
the JFK assassination.

“20i"” file on Oswald.

The very existence of this file — the
standard personnel file for paid CIA
employees — conclusively shows that
he worked for the agency, three CIA
veterans conlirmed.

“The fact that Oswald had one (a 201 ;
(ile) is absolutely fantastic!” said for- 1
mer CIA man Bradley J. Ayers, who

Ayers said it. meant Oswald was

Former CIA agent Patrick McGnrvey

Helms issued similar denials.

Investigators Weberman and Slbley.
alsu obtamed CIA cuments which :
show that Oswald's ..iend, George de :
Mohrenschildt, also had links with the
agency. .

One document reveals that after a
trip behind the Iron Curtain to Yugo-
slavia in 1957, de Mohrenschildt was
extensively debriefed by a CIA agent.

*“It seems clear. to me that this new ;
evidence on Oswald and de .Mohren-
schildt proves there’s a conspiracy,” :
said investigator Webherman. -

“And Im confident that in the next
few months this whole lhmg \ull be
blown vnde open.’'

o e e————. waror— .-

Treers oo o .

was equally astounded when lold of .

Oswald’s 201 file,
“You've got a bombshell man! You've

PRC I

Gavvey told The ENQUIRER. "If a guy
has a 201 file, that means he's a pro-
fcsexonal staff employne of the organiza-
tion.” -
Victor Marcbpth former etecutwe as- -
sistant to the deputy chroctor of the
Cl\, agreed. .

“Basically, if Oswald had a 201 me,
he was an agent,” he said.

In an exclusive ENQUIRER mtemew,
investigator WWeberman revealed how the
CIA had hidden the fact that Oswald :
worked for the agency: )

“The CIA never told the Warren Com- :
mission that a 201 file existed on Os-
wald. :

“Instead they claxmed thenr file was’

— e

‘a routine file on a suspected Comumunist -

agent. . ;
“This file offers conclusive proof that :

!Oswald was not just a ‘weak, pathetic :

{loner,’ as the Warren Commnssxon con- .
cluded — but was m actual Iact a,
CIA :operative.” ;
The Commission, in fact was® neverj
told of Oswald's work 'with the agency.
CIA Director John McCone told the pan-
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3 May 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 3 May 1977

Mr. Knoche advised that the Director was meeting with analysts prior

to his briefing of the President, a practice he plans to continue on a
periodic basid.
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Miller noted that the staffers of Chairman Flynt's Committee on Ethics
will be visiting here for a review of guidelines and procedures. He also
noted that Chairman Richardson Preyer of the ‘House Select Committee on Assassi-

nations was briefed on ground rules and found our suggested procedures quite
satisfactory.
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5 May 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting Minutes of 5 May 1977
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--Representative Devine, a member of the House Assassinations
Committee, was briefed and appears to be supportive.
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6 May 1977
MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 6 May 1977

The DCI was on the Hill. Mr. Knoche was out of town. John McMahon
"was present vice Admiral Murphy. Mr. Blake chaired the meeting.
~ ' '
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Waller referred to today's Jack Anderson column (attached) which claimed
that llouse Assassinations Committee "secret files' reveal some stramnge CIA
activities in Dallas on the eve of President Kennedy's assassination. lle said
that Cary had called from the Hill saying that the DCI wanted more information.
Waller said this was yet another example of what he believes are leaks from
the Assassinations Committee members or staff and he predicted more. Waller
noted that he was expressing his "gut feeling" and that it was difficult to
determine where Anderson got his information because there is FOIA, Warren
Commission, and other material in the public domain. White said Anderson's
column takes pieces and weaves them into'a ."nmon-story.'" White reported that
during Lyle Miller's meeting with Representative Preyer, who will be concen-
trating on the Kennedy assassination, they discussed leaks. Preyer expressed
concern that more exposures might affect the Committee's future, and it would
appear that we should get back to him citing the Anderson columm.
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WASHINGTON POST

“ Jack Anderson and Les Whitten

Odd CIA Activity in Dallas in 1963

The secret [iles of the House Assas-
sinations Committee contain reports of
strange CIA activitles in Dallas on the
eve of the John F. Kennedy assassina-
tion.

Credible wltnesses have confirmed
our past reports that the accused assas’
sin. Lee Harvey Oswald, was in louch’
with anti-Castro Cubans in Dallas. One
corfidentlal report states that “in 1963,
Oswald was seen leaving the Dallas ol-
fice of Alpha 68.” This was a Cuban
sommando group trained by the CIA.

A Cuban CIA operative, Antonio Ve-
clana, also told investigators that he
had been summoned to Dalias in Au-

gus: 1963, by his CIA contact—a myste- .
ricus man who went by the name of .

Morris Bishop. States a conlidential
summary: “"When (Veciana) arrived,
Bishop was.accompanied by anolher
maa, Lee Harvey Oswald.”

Another witness who impressed the
iovestigators, Sylvia Odio, told them
that two anti-Castro Cubans had Intro-
duced her to an American by the name
of Leon Oswald. She was told that Os-
wald was trying “to convince anti-
Castro Cuban groups. . .to kill Presi-
dent Kennedy.” After the assassina-
tlon, she recognized this American as
Lce Harvey Oswald.

The House Investigators don't really
believe that the CIA had any part In

' tbe murder of President Kennedy.

More likely, they suspect the CIA may
have Uried to cover up some embar-
rassing contacts with Oswald in Dallas.

In any case, the CIA took pains to
give the impression that Oswald was in
wlexico Zity at the time that witnesses
claimed be was dealing with the ClA-
guided Cubans In Dallas. Veclana, for
exa:nple, told of a strange call he re.

celved from his CIA contact after Ken-
pedy was killed.

The CIA man, Morris Bishop, asked
Veclana to contact his cousin, Buil-
lamo Rulez, who worked for the Cuban
embassy In Mexico City. Relates a con-
fidential report: “Veciana was to relay
Bishop's offer to pay Rulez and his
wile to say that they had met with Os.
wald in Mexico City.”

This not only would have placed Os-
wald out of Dallas but would have
thrown suspiclon on the Castro gov-
ernment. The ruse was later called off.
Instead, the CIA cited secret tapes and

holographs as evidence that Oswald
ad been in touch with both the Cuban
and Soviel embassles in Mexico City.

The CIA kept tapes ol all phone calls

-going In and out of the two embassies.
Photographs were also taken of every-
one entering and leaving these embas-

-sies. On Oct. 1, 1963, the CIA notified
other U.S. embassies that “an Ameri-
can male, who idenlified himself as
Lee Oswald, contacted the Soviet Em-
bassy in Mexico City.” )

Oswald was described in the cable a3
“approximately 35 years old, with an
athletic build, about six [eet tall, with
a receding hairline.” The commlittee
files note that this “In no way phys}-
cally resembles the Lee Harvey Os

« wald accused of assassinalmg Presi-

dent Kennedy.”

The CIA sought pholographs from
the navy to compare with its pho-
tographs of Oswald at the Soviet cm-
bassy. Declares a committee report:
*"Ihese photographs, though obviously
not of the correct Lee Hrvey Oswald,
became the Warren Commission's ex-
hibit 237, The CIA admitted that there

had been a mlx -up but never clcared
the matter up.”

A CIA witness has told committee Ip-
vestigators, meanwhile, that the CIA’s
monitoring camera happened to break
down on the day that Oswald allegediy
visited the Soviet Embassy. But the
CIA tap on the Soviet Embassy's phone
produced an alleged telephone call
from someone who ldentified himsel

as “Lee Henry Oswald.”

The CIA witness claimes that the ac-
tual voice recording of the telephons
conversalion "“was destroyed in rou-
tine destruction procedures approxi-
mately one weex after it was re-
celved.” Yet more than seven weels
later, the FBI claimerl to have heard
the telephone conversation that the
CIA sald had been destroyed. ‘The
FBI's judgment was that the voice did
not belong to Oswald.

Wrote the late FBI director J. Edgar
Hoover on Nov. 23, 1063: "The Central
Intelligence Agency advised that on
Oct. 1, 1963, an extremely sensitive
source had reported that an indlvidual
indentitied himsell as Lee Oswald,
who contacted the Soviet Embasyy In
MexIco City Inquirlng as to any messa-

ges

"Speclal agents of this hureay, who
have conversed with Oswald in Dall:n
Tex., have observed photographs of

the Individual referred to above and .

have listened to a recording of his
volce. These speclal ‘agents are of the
oplnlon that the above-referred-to in-
dividual was not Lee Harvey Oswald”
The llouse investigators are begin-
ning to wonder whetber the CIA con-
cocted the whole Oswald adventure In
Mexico City In an attempt to conceal
his real activities in Dallas.
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TOP SECRET SIZNSITIVE
27 MAY 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting Minutes, 27 May 1977

The DCI was being interviewed by Dan Rather of CBS. John McMahon
represented Admiral Murphy. Mr. Knoche chaired the meeting.
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Miller said the first session with Chairman Stokes of the House
Assassinations Committee had gone well and promised to be a cooperative
relationship. We received the files of 19 Committee employees for
additional security review. '
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TOP, SECRET SEMSITIVE

3 June 1977
<
MEMORANDUM FOR THE RECORD

\
Morning Meeting Minutes of 3 June 1977

Admiral Turner was at his OEOB office. Mr. Knoche chaired the
meeting.
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Miller advised that the House Assassinations Committee Staff has
received its first staff clearances and went on to note that they are
moving at a slow and deliberate pace and have asked that substantive
relationships with it be held in abeyance until a counsel is named.

Fa



13-00000
NI e e s
19 July 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 19 July 1977

" The Director was at his IC office. Mr. Blake chaired the meeting.

~
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Hetu advised that the CIA memorandum alluded to in today's Jack Anderson
column in the Washington Post (attached) was provided by the DDO and should
put this old allegation to rest re an alleged connection with Oswald via
"Morris Bishop."
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B
WASHINGTON POST

Jack Anderson and Les Whitten

Behind the Bureaucratic Detente

The ll;p brass of the Justice Depart-
ment's Antitrust Division and the In-
1erstate Commerce Commission got to-

gether in the back rooms the other day-

to discuss their mutual animosities. Ev-
crvone shook hands and, immediately
alierward, the antitrust officlals began
pulling their punches to spare the lCC
from embarrassment.

Here are the fascinating events lhat
Jed Lo the detente belween the two bu-
reaucratic baronles.

The ICC's reluctant regulalors had
been fuming over some slinging criti-
cism from tbhe Justice Department's
trusthusters. The Antitrust Division
uncharitably had blasted the 1CC for
several anti-consumer decisions.. =

This stirred the ICC's new boss, A.
Daniel O’Neal, to seek a peace confer-
ence with the Justice Departments
acting antitrust chiel, Jobn Shene-
field. They sat down to
closed doors, each attended by aldes.

An O'Neal alde asked the antitrust

oflicials, please, to stop Issuing “cheap- -

shot press releases” against the ICC.
O'Neal put it more delicately: with ap-

parent sincerily, he offered to incorpo- .
ralc more antitrust philosophy Into

1CC dccislons. .

By all accounts;- the trustbusters
were so overcome by O'Neal’s coopera-
tive atlitude that they rushed out and
reversed an ecarlier decision to chal-
lenge another ICC ruling. .

This was a ruling to deny a small bus
company; Latin Express Service, the
right to provide limited scrvice be-
tween Miami, Fla., and Unlon Cily, N.J. |
The company wanted lo serve Spanish-
speaking travelers who have dilficulty
on Greybound and Trailways buses.

Latin Express, for example, would,

ether behind .

have 'provided bilingual drivers and
food with a Spanish flavor. Yet ICC de-
nicd the little.company permission to .
run only two or three roundirips a
week. The ICC ruling, Incredibly,
claimed this Hmiled’ service might
harm the busing glants, Greyhiound
. and Trailways.

The Antritrust Division, which Is

‘supposed to encourage compelilion, -

objected to the ridiculous ruling. One
fuming antitrust officlal called it "
outrageous as to boggle the mind.” lt
was absurd, he said, “to think Latin
Express could have diverted enough
revenue from Greyhound or 'rrall
- ways" to endanger them. :

“The Antitrust Division, therctore,

" declded to challenge the ICC decision, :

and another sharp statement was star-

ted tbrough the bureaucratic machin- -

ery. But then the trustbusters, basking
;in the .warm glow of their meecting .
‘with O'Neal, changed their_minds
“about the Latin Express case.

A spokesman acknowledged, quile
candidly, that the antitrust chiefs
didn't want to atlack the ICC so soon

.after the truce with O’'Neal. So lhc -
spirlt of dclente prevailed. - P

Unfortunately for O'Neal's scns'iblli-
ties, however, the l.op trustbusters for-
.got to tell the press oflice, ahout their
change of heart. The unwilling press
office, therefore, issued anolher blls-
tering release.

“For the second lime in two’
months,” declared the embarrassing
relcase, “the Department of Justice
has challenged an ICC decision deny-
ing a small bus company aulhonty to,
provide new Intercity service.”

The relcase quotes the antitrust
chief, Joe Sims, as proclaiming: “The

A

cammissloh’s’ decision points up the

“Impossible burden placed on new ap-

plicants [or molor carrier opcrating
authorily by the ICC, even when the
proposed service Is highly speclalized
and the applicant is very small.” ’
The only trouble with the press re-

.lease was that the ICC ruling was not

challenged as adverlised and the deci-
sion to drop lhe challengc was made
by Joe Sims. - -

CIA Mcmo——’l‘he Cenlral lnlelh-

“gence Agency had no comment last
May when we quotled from louse in-
vestligative files that the CIA was in
conlacl wilth Lee }arvey Oswald in
Dallas on the éve of the John F. Ken-
nedy assassination. ' 1

The files described an inlerview
with a Cuban CIA operative, named -
Anlonio Veciana. He told House in-;
vestigators that he had seen Oswald in
.the company of a CIA agent who went
"by the name of Morris B Bishop.

The CIA, though maintaining om
:cial silence, reacted to our story in an
-Internal memo. We have oblained a-
,copy of the memo which, in [airness,
we are now pleased to publish.

* This memo, written nine days after:
the column appeared, Is addressed to*
the CIA’s “Deputy Director for Opera-
tions.” It states: “The Jack Anderson
column of 6 May 1977 alluded to ‘the
CIA man, Morris Bishop,’ In Dallas .’
,The CIA did not have contact in Dallas
'with Lee Harvey Oswald. ...

“We have run exhaustive lraces lb
identlily Morris Bishop wilhout suc-:
cess. Thé name Morris Bishop has’
never been used as a registered alias
or pscudonym nor has anyone wllh
that name ever bccn cmploycd by the"
CIA SR BUPURRLTE R

R c...l PO ¥ we e o
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20 July 1977

MEMORANDUM FOR RIE RECORD

Morning Meeting Minutes of 20 July 1977
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Cary briefly noted that the Director will be meeting with Representative
Stokes of the House Select Committee on Assassinations tomorrow; called attention
to HSCI Chairman Boland's lTetter which requested security clearances for a member
of his staff and advised that he plans to provide same subject to the individual's
eventual appointment to the staff.



13-00000

5 August 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 4 August 1977
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Cary reported that Chairman Stokes' staff has suggested that an inter-
mediary other than the President, perhaps the 10B,be named to make a decision
on the release of any documents we have relevant to their inquiry.

The Direc-
tor noted that Chairman Stokes should be advised that any document in question
will receive his personal attention.
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5 August 1977
MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 5 August 1977

The Director was on the West Coast. Mr. Blake chaired the meeting.

~

Cary said that in reacting to Chairman Stokes' request for material on
assassinations,it is important to review material provided the Church Conmitlee.
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o TOP GEontt LERsNivG

9 August 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 9 August 1977
~ .

The Director was in route to the Agency having had breakfast with
Godfrey Sperling‘and other newsmen. Mr. Blake chaired the meeting.
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Dirks advised that House Assassinations Committee staffers have received
a briefing by NPIC on the state-of-the-art on photographic interpretation
and have been asking some rather specific questions re some photographs in
their possession. He added that Doug Cummins, OLC, has been managing this
inquiry. 1In response to Mr. Blake's questions as to whether or not this is
a proper role, Lapham observed that we probably would have no difficulty
but Mr. Blake asked to be kept informed with a review toward making some
determination. (Action: OLC)
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10 August 1977
MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 10 August 1977

N~
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Miller adyjsed that House Assassinations Conmittee Chairman Stokes is
pushing for some independent audit of our excisions of material provided in
connection with their investigation. A lengthy discussion followed on the
merits of establishing a special review mechanism. The Director noted that
an option would be for him and Chairman Stokes to review any issues that might
grow out of the Conmittee's random samples. The Director asked Lapham and
#Miller to come up with the best option, although in his judgment a DCI/Chair-
man review might be preferable.
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11 August 1977
MEMORANDUM FOR THE RECORD

- Morning Meeting of 11 Auqust 1977

_ The Director was out of the city on leave. The Acting Director, Mr.
Blake, chaired the meeting. -

Miller advised that in pursuit to his exchange with the Director at
yesterday's staff meeting, agreement has been reached with House Assassina-
"tions Committee Counsel Blakey to move forward on a memorandum of understand-

ing between the DCI and Chairman Stokes providing.that they shall meet to
attempt to resolve any differences over disclosure of information.
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T _ TOP SECHCT SENGITIVE

12 August 1977
MEMORANDUM FOR THE RECORD '

Morning Meeting of 12 August 1977

The Dirgctor was out of the city on leave; Mr. Blake chaired the
meeting.
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Miller said that he and Tony Lapham were satisfied with the draft
memorandum of understanding between the DCI and House Assassinations Com-
mittee Chairman Stokes. He suggested that the agreement be transmitted to
Admiral Turner for his review. Blake noted that he would speak to Miller
about this later in the morning.
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19 August 1977
MEMORAKWDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 19 August 1977
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In response to Miller's inquiry, the Director noted that he had signed
the memorandum of understanding with Chairman Stekes® Committee,
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S TOP SECRET SENSITRE

30 August 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD .

MORNING MEETING OF 30 August 1977
\ .
The Director was at his office in EOB. Mr. Blake chaired the meeting.
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Waller adgﬁsed that the Dutth journalist who claims to have some mystery
witness in the Kennedy assassination case is probably ill-advised, since our
information suggests that deMohrenschildt was not of a stable mind. (See
attached article from the 29 August Washington Star.)
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ATTICLE REAS AL
Oy PIGE Ao
/

E("mws BiFu{ Plot Go-Bétween, Du&ch B@uma ist Says

De Mohrenschlldt, who was ques-

United Press International
Dutch journalist William Oltmans *

says he will meet with a Justice De- -,
partment olficial today to discuss:

salely guarantees for a person he -
said was a CIA go-between in the’

‘John F. Kennedy assassmauon

The alleged go-between is the sec-
ond of two men whom Oltmans said -
were involved in a consplrncy lo kill
Kennedy.

“1f (George) “de Mohrenschlldt ’

(the first man) couid be considered a
World War 11 bomb the new wilness
is an H-homb," said Oltmans.

George de Mohrenschlldt a [riend

of Lee Harvey Oswald, was the sub-

ject of a book Oltmans wrole nbout
Kennedy'sdeath. ... .....c=

WASHINGTON STAR (CRERN
29 AUGUST 1977

Tanl,

lioned by the Warren Commission,
was shol to death with a 20-guage
.sholgun last March in Palm:Beach,

Fla, ="~

cide;. but’ Oltmans said two men
visited De Morhenschildt before his
- death. .. ““De Morhenschildt soughl
protection [rom the wrong people,”

. said Oltmans.

Oltmans dcscrlbed his new ’"wit-
ness’’ as a '‘key man between the
CIA in Washington and persons in

Dallas.” He refused lo give his name )

for security reasons..

~He is a key man in the cxecuhon-

-of ‘the- assassination in Dallas. De

.. Morhenschildt was a mjnor figure.” .-,

Aulhdnties ‘called the death a sui- .'

E)

et e o

"I could not go any further than

. saying I think he is connecled with!

the CIA," said Oltmans.

Oltmans said that, since his last
"witness'’ died, he wanted "‘sulli-
cient guarantees (the new witness)
would stay alive'” and sought. them
from President Carter in- mid-June.
The request moved through White
House offices, lo Presidential Aide
Hamilton Jordan ‘and then- was

passed to Robert Keuch OIlmans
sand : -t

Keuch, depuly assnstant allorncy
general of the criminal division and

~the Justice Department’s special

council for assassination . matters,
confirmed he would meet loday with
Oltmans

oA, '.n LI S R S LI
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9 September 1977

MEMORANDUM TOR THE RECORD

Morning Meeting of 9 September 1977

The Director was at his EOB office; Mr. Blake is ill; Mr. Wells chaired
the meeting.
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Waller noted that Blakey, House Select Committee on Assassinations
staff, wants to pursue a '"working hypothesis' that CIA had a connection with
Oswald before the Kennedy assassination and later tried to cover up that con-
nection. Blakey therefore wants to interview CIA people who would have been
aware of any such connection had there been one. It was agreed that the staff
should pursue any investigation to put to rest the allegation of a CIA/Oswald
connection, but it should not be given a list of people to interview.
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3 October 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD
Morning Meeting Minytes of 3 October 1977
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Lapham reported that House Comnittee on Assassinations Staffer Blakey
met with LC and GC representatives and stated that they would be taking
testimony from a Mr. Hall who claims to have had a relationship with the
Agency and to have signed a secrecy agreement. Blakey suggested that we
provide a letter saying there was no such relationship or agreement. The
only Agency record of any kind regarding Mr. Hall is that DCD considered
contacting him but never actually made the contact. The Director concurred
with a draft letter read by Lapham but asked that we provide such letters
only to Congressional Committees who have a legitimate requirement. He
agreed with Cary's suggestion that the Agency be informed of any information

- Mr, Hall provides the Committee that contradicts the Agency's records.
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TOP SECREYT GENSITIVE

2 December 1977
MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 2 December 1977

The Director was at his EOB office; Mr. Blake chaired the meeting.

~
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Wells advised research is being completed on the statement by Mary Gentry
in today's Washington Post (attached) that we ordered bullets for Lee Harvey
s Oswald's gun. He suggested that Hetu may waot to consider a public statement
denying same when the investigation has been completed. Hetu noted that the
allegation appeared in an FBI memorandum,
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Friday, Dec. 2, 1977

THE WASUINGTON POST

Ao .

F BI Documents on JFIK Killing Raise

~
v

v By Margarel A.-\(_:cnlry

; ' Associated Press

Newly disclosed FBI documents on
th¢ assassination of John F, Kennedy
raige, but do not answer, questions
abut . Lee Ilarvey Oswald's move-
maehils in the days before Dallas, and
abjut lhe sourcc of the bullets that
kil!cd the President,

The 597 pages of documents are the
firjt of more than 40,000 the FBI will
reltase Dec. 7 to comply with requesls
unfler the Frecdom of Information
Ac} for ils matlerial on the jnvestiga-
tioh vf Kennedy's death in Dallas on
NoY. 22, 1963.

Fhe first three volumes were pro-

’

vided to a private researcher several .

. months ago and were made avaitable

yesterday to the Associaled Press.

The ducuments, many heavily cen-
sored, show that the FBI atlempted
to trace the falal bullels from the
time they were manufactured until
they reached the assassin's hands. |

Agents initially were perplexed by
a piece of evidence lheoy found.

The Dbullets were 6.5-millimeler
Manmnlicher-Carcano ammunition.
Agents determined Lhat the manufac-
turer was the Western Cartridge Corp.
of East Allon, Jil.

Agenls In 1llinois examined the
company’s production records and
found that the firm produced 4 million
rounds of Lhis type of ammunition for

the U.S. Marine Corps in 1954,

R

(Juestions on Bullets, Oswald’s Moves

"T'he inleresling thing about this
order is that it Js for ammunilion
which does not f{it and cannot he
ficed in any of the USMC weapons.”
said an FBI memo dated Dee. 2, 19G3.

“This glves rise to the obvlous spec-
ulation that it Is a contract for am-
munition placed by CIA wilh Western
under a USMC cover for conceaiment
purposes,” the memo continued.

In other words, FBI olficials spec-

uiated that the CIA was using the
Marine Corps as a cover to purchase
ammunition In secret.

A’ memo wrilten at FBI headquar
ters (he next day noted that the
George Zucker Sales Co. of Chicapn
had purchased about 2 million round:
for commercial resale In 1962.

1n the first batch of files released.
fhese were the only two memos deal
ing wilh the ammunition. The materi-
al said nothing more to explain or
resolve the agenis' speculation. Nor
was it known whether the files fo be
released next week, and another 40.
00 pages due later, would shed more
light on the question.

The Warren Commission investigal
cd lhe assassinalion and concluded
that Oswald, acting alone, killedl
Kennedy. The commission reported
that this type of ammunitlon “is
readily available for purchase from
mail order houses as well as a few
gun shops.” It noted that “some '
million rounds have been placed on
sale in the United States.”

The records showed that the FB!
kept close walch and a voluminous
Iile on QOswald from his defeclion o
the Soviet Union in Octoher, 1959
and after he relurned to the Uniled
Stales in June, 1962,

But the burcau Jost lrack of him
for several weeks in Scptember aml
Oclober, 1963, and agents in Dallas.
Liltle Rock and New Orilcans wore
put on alert to locale him and his
Russian-born wile, Marina.
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TOP SECRET SENSITIVE
8 December 1977

MEMORANDUM TOR THE RIECORD

Morning Meeting of 8 December 1977

The Director was out of the city; Mr. Blake chaired the meeting.
L W )

Wells advised that Station Mexico continues to have severe[::::::::
problems with the|  |which has little faith in our ability to keep secrets
in light of FOIA releases. In response to Lapham's inquiry, Wells noted
that release of information acquired by a[;::::égjof Soviet lines in the
Oswald case is one point in question. Lapham added that he was meeting with
Justice today on the further declassification of documents requested in the

ITT case and possible additional Agency witnesses. .Justice is asking us

to further sanitize material already provided, some of which would impact

on data obtained by Station Mexico. He explained that the 150 documents now
in the hands of Justice could be subpoenaed and we would have difficulty
defending our position unless we go to the Attorncy General and perhaps the

President. lle will review and advise.
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Waller advised that the House Select Committee on Assassination is
apparently satisfied with arrangements made whereby members will read a
sterilized version of the IG's assassination report while staff member Blakey

has the unsanitized version in order to answer questions that may occur to the
reader,

Cary noted that his staff officers were spending an inordinate amount
of time sitting in on briefings, coping with the KCIA and Assassination
Committec invest1gat10ns etc.
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27 December 1977
MEMORANDUM FOR 'THE RECORD

Morning Meeting of 27 December 1977
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Cary noted that the House Assassinations Committee is accelerating its
work and will be levying requirements on the DDO for the release of a vast
number of documents.
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OP. SECRET SENsITIVE
30 December 1977

MEMORANDUM FOR THE RECORD

Morning Meeting of 30 December 1977

Admiral Turner and Mr. Blake were on leave; Mr. Wells chaired the
meeting. ~ )
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Cary said House Assassinations Committee staffer Blakey has encouraged
us to set up a task force to review the several thousand documents they
have requested. Wells noted that there are officers in the CI Staff who
will be departing in March and can provide full-time interim help in this
chore.



